

European Community



European Community Information Service
350 Sparks Street, suite 1110, Ottawa, Ontario K1R 7S8

NEWS RELEASE-COMMUNIQUÉ

EC DEPLORES DENIAL OF HUMAN RIGHTS IN UGANDA

At a session in Luxembourg on June 21, the EC Council of Ministers adopted the following statement on Uganda:

"The Council agrees to take steps, within the framework of its relationship with Uganda under the Lomé Convention, to ensure that any assistance given by the Community to Uganda does not in any way have as its effects a reinforcement or prolongation of the denial of basic human rights to its people".

The Lomé Convention, signed in 1975, created aid and trade links between the European Community and 52 African, Caribbean and Pacific countries, including Uganda.

oooooooooooo

LA C.E. DÉPLORE LA NÉGATION DES DROITS DE L'HOMME EN OUGANDA

Le Conseil des ministres de la C.E. a adopté la déclaration suivante sur l'Ouganda lors d'une session à Luxembourg le 21 juin:

"Le Conseil convient de prendre les mesures nécessaires, dans le cadre de ses relations avec l'Ouganda sous la Convention de Lomé, afin de s'assurer que toute forme d'assistance donnée à l'Ouganda par la Communauté n'ait en aucune façon pour effet de renforcer ou de prolonger le refus d'accorder les droits humains fondamentaux à ce peuple". (Traduction officieuse)

La Convention de Lomé, signée en 1975, a créé des liens commerciaux et d'aide entre la Communauté européenne et 52 pays de l'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique, y compris l'Ouganda.

oooooooooooo